
Žádost a odpovědi ve smyslu zákona č. 106/1999 Sb.,   

č. 1/2021 

 

 

1) Kdo vypracoval původní projekt, na základě kterého byla obcí Hnojník v r. 2020 

schválena dotace na rekonstrukci školní jídelny a kdo byl zadavatelem této 

zakázky? Žádám o kopii projektu. 

 

1) V březnu 2019 byl zpracována studie pro řešení dlouhodobého záměru rozvoje Základní 

školy s polským jazykem vyučovacím Jana Kubisze čp. 6 v Hnojníku. Tato studie 

zachovává a respektuje stávající základní školu s výjimkou návrhu úpravy školní 

kuchyně a školní jídelny a z výjimkou přístavby pavilonu odborných učeben, a přístavby 

nového vstupu do školy se šatnou, včetně zázemí pro žáky a veřejnost. Zadavatelem 

studie byla Obec Hnojník.  V lednu 2017 předložil tehdejší ředitel školy Mgr. Grycz 

svůj požadavek na rekonstrukci prostoru kuchyně a školní jídelny. Jeho předpokládaný 

termín realizace byl srpen již 2017. Vedení obce souhlasilo s navrhovanou variantou 

řešení daného problému a poukázalo na fakt, že návrh pana Mgr. Grycze vychází 

z návrhu v projektové dokumentaci na výstavbu odborných učeben. Podání žádosti o 

podporu při financování plánované investice schválilo ZO dne 19.2.2020 jako 

rekonstrukci skladu potravin a přípravny jídel – č. usnesení 16/09/2020. Samotná žádost 

byla podána 13.03.2020. Dlouhodobý koncepční záměr rozvoje ZŠ a MŠ Jana Kubisze  

Hnojník 6 a písemná komunikace mezi zřizovatelem a ředitelem školy je k dispozici 

k nahlédnutí na sekretariátu Obecního úřad Hnojník, po předchozí dohodě. Projekt 

obsahuje důležitá obchodní data, strategii a variantní řešení. Do doby rozhodnutí 

zastupitelstva obce o realizaci považujeme pořizování kopií a zveřejňování v tištěné 

podobě za nekorektní.  

 

 

 

2) Kdy se obec dozvěděla, že jí byla žádost o dotaci schválena?  

 

2) 10.6.2020 obdržela Obec Hnojník sdělení, že podaná žádost vyhovuje v plném rozsahu 

a byla doporučena k financování za předpokladu, že nejpozději do 29.6.2020 předložíme 

aktuální stupeň připravenosti akce (pravomocné stavební povolení, vyjádření 

stavebního úřadu zda záměr vyžaduje stavební či územní řízení). Zároveň jsme byli 

upozorněni, že pokud podklady pro Rozhodnutí nedodáme nejpozději do 10.9.2020, 

nelze ze strany poskytovatele dotace garantovat administrativní a technické vypořádání 

celé akce a poskytnutí dotace ze Státního rozpočtu v termínu do 7.12.2020. Dále jsme 

byli požádání, že v případě zjištění, že nejsme schopni požadované termíny splnit, 

budeme neprodleně informovat písemnou formou poskytovatele dotace, že od 

financování ustupujeme.   

3) Kdo byl obcí pověřen na realizaci projektu a jaké konkrétní kroky byly učiněny?  

 

3) Dozor nad průběhem dosavadního řízení mělo vedení Obce Hnojník. V organizační 

struktuře Obecního úřadu Hnojník není žádné oddělení pro investice a výstavbu. 

Z důvodu přípravy výběrového řízení byla požádána firma MAVA, spol. s r.o. 



prostřednictvím kanceláře Ing. Arch. Stanislava Vrubla o vypracování položkového 

rozpočtu dle projektové studie, jejíchž jsou autoři. Tento rozpočet je základním 

dokumentem pro vyhlášení výběrového řízení. Souběžně probíhal na základní škole 

hydrogeologický průzkum dotčených pozemků. Po několika urgencích jsme obdrželi 2. 

října 2020 prostřednictvím emailové korespondence informaci, že hodnota technologie 

kuchyní je 3 986 674,- Kč bez DPH a hodnota vzduchotechniky 466 193,- Kč bez DPH. 

Celkové náklady tak vzrostly na 9 629 235,- Kč bez DPH oproti původní částce 

5 594 000,- Kč bez DPH.  Z výše uvedeného je patrné, že při původním stanovení 

odhadu nákladů firma MAVA spol. s r.o. pochybila. Výše spoluúčasti na realizaci 

daného projektu neúměrně vzrostla oproti původní schválené částce zastupitelstvem 

obce.  

4) Kdo, kdy rozhodl a na základě čeho rozhodl, že se rekonstrukce neuskuteční a že 

obec dotační prostředky nepoužije, vrátí?  

 

4) Po poradě vedení obce se zpracovatelem žádosti o podporu firmou D.P.R. Management, 

s.r.o. a zvážení splnění požadovaných termínů ze strany poskytovatele dotace při 

realizaci dané zakázky a konzultaci s Ministerstvem financí jsme byli nuceni 5.11.2020 

sdělit, že odstupujeme od žádosti VPS-228-2-2020-00337. Dané rozhodnutí bylo 

podloženo i fakty, že v krátké době dojte k vyhlášení obdobného dotačního programu, 

jak ze strany Ministerstva pro místní rozvoj, tak ze strany Ministerstva financí. O 

opětovném podání žádosti o dotaci rozhodlo zastupitelstvo obce 18.12.2020 a 

14.4.2021.  

 

5) Kdy a jak byli o této skutečnosti informováni zastupitelé obce a vedení školy?  

 

5) Investiční záměr rekonstrukce školních kuchyní a jídelen obecně je ve Strategickém 

plánu rozvoje Obce Hnojník a s tímto cílem jsou zpracovávány projekty na postupné 

realizace. Dle aktuálně vyhlášených výzev je vedení základních škol průběžně 

informováno o časovém rozložení plánovaných investic na pravidelných schůzka 

s vedením obce. Před podáním žádosti o poskytnutí dotace musí zastupitelstvo obce 

takovýto krok odsouhlasit na svém zasedání. V běžné rozpravě je seznámeno 

s podstatou a charakterem investice, včetně financování a spolufinancování. Takto 

schválený záměr již slouží jako podnět k přípravě úpravy rozpočtu obce na daném 

paragrafu, či položce. Zastupitelé obce vydali v střednědobém horizontu i seznam 

prioritních akcí, které by chtěli ve svém volebním období realizovat.  

 

Dotazy a odpovědi k nové dotační výzvě, s termínem podání 21.12.2020:  

 

1. Která projektová kancelář vypracovala projekt k této žádosti? Žádám rovněž 

kopii tohoto projektu. 

 

1. Nové žádosti o podání dotace byly zpracovány podle stejného projektu, avšak již 

opraveného odhadu nákladů na celkovou investici. (PD vypracovala firma MAVA, spol. 

s r.o..) Projektová dokumentace je k dispozici k nahlédnutí na sekretariátu Obecního 

úřad Hnojník po předchozí dohodě. Projekt obsahuje důležitá obchodní data, strategii a 



variantní řešení. Do doby rozhodnutí zastupitelstva obce o realizaci považujeme 

pořizování kopií a zveřejňování v tištěné podobě za nekorektní. 

 

2. P. starosta uvedl, že součástí toto žádosti musí být také stavební povolení a územní 

rozhodnutí. Kdo byl pověřen vyřízením těchto žádostí a v jaké fází se aktuálně tyto 

žádosti nacházejí?  

 

2. Na základě vyjádření stavebního úřadu bylo nutno pro případnou realizaci investičního 

záměru vyřídit stavební povolení pro stavební úpravy v prostoru kuchyně, navazujícího 

skladu, denní místnosti, kanceláří a zázemí vše v 1. NP. Povolení vydané 18.02.2021 

nabylo právní moci 6.3.2021 s tím, že stavba bude dokončena nejpozději do 30.11.2023. 

Žádost o vydání stavební povolení zpracoval stavebník – Obec Hnojník na základě 

projektové dokumentace, kterou vypracovala firma Integraplan v.o.s., projektanta Ing. 

Arch. Stanislava Vrubla.  

 

3. Kdo je na obecním úřadě Hnojník pověřen celou záležitostí, tj. na koho se můžeme 

obracet s dalšími dotazy?  

 

3. Za plnění usnesení přijatá zastupitelstvem obce je plně zodpovědný starosta obce. Tento 

může činit rozhodnutí jen do výše uděleného mandátu zastupitelstvem obce. V případě 

realizace investičního záměru je starosta obce společně s vedením Obce Hnojník 

zodpovědný nejen za průběh, ale i financování dle schváleného rozpočtu obce. Stále 

však platí obecné ustanovení, že nejvyšším orgánem obce je zastupitelstvo obce.  Funkci 

zřizovatele vůči základním školám plní starosta obce, neboť v obci Hnojník nebyla pro 

toto volební období ustanovená rada.  

 


